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KS AU § 157   KS KF/2020:64 - 042 
 
 

Delårsrapport kommunövergripande verksamhet 

 
Ärendebeskrivning 
Föreligger månadsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-augusti 
2020. 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar tf ekonomichef Kristian Fridqvist en 
redogörelse. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Delårsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-augusti 2020 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande:  
‒ ‒ Kommunstyrelsen lägger månadsrapport för kommunövergripande verksamhet, 

januari-augusti 2020, till handlingarna.  
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 158   KS KF/2020:64 - 042 
 
 

Delårsrapport 

 
Ärendebeskrivning 
Föreligger delårsrapport för Lomma kommun 2020. 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar tf ekonomichef Kristian Fridqvist en 
redogörelse. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Delårsrapport för Lomma kommun 2020 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande:  
‒ Kommunfullmäktige lägger med godkännande delårsrapport för Lomma kommun, 

januari-augusti 2020, till handlingarna.  
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 159    
 
 

Lundaland 2021 och 2022 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-18, § 189, att underteckna en avsiktsförklaring 
avseende leaderområde Lundaland för lokalt ledd utveckling programperioden 2014-
2020, innebärande att kommunen står bakom utvecklingsstrategin och avser att 
medfinansiera leaderområdet Lundaland i enlighet med medfinansieringsintyg. 
 
Lomma kommun har under nuvarande programperiod, tillsammans med övriga 
anslutna kommuner, medfinansierat verksamheten med 33% och Jordbruksverket har 
medfinansierat resterande 67%. 
 
Kommunledningskontorets förvaltningschef Ulrika Forsgren Högman redogör i 
skrivelse 2020-09-21 att Jordbruksverket har flaggat för att nästa programperiod 2021-
2027 blir kraftigt försenat p.g.a. Brexit. För att undvika ett glapp mellan perioderna 
föreslå nu Lundaland två förlängningsår på nuvarande period och därmed mer budget 
från landsbygdsfonden till åren 2021 och 2022. Lundaland vill veta om Lomma 
kommun är intresserade av att medfinansiera Leader Lundaland 2021-2022. 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar kommunledningskontorets förvaltningschef 
Ulrika Forsgren Högman en redogörelse. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Tjänsteskrivelse 2020-09-21 från kommunledningskontoret 
‒ Förfrågan från Lundaland, daterad 2020-09-16 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att meddela Lundaland att Lomma kommun är 

intresserade av att vara med och medfinansiera Leader Lundaland 2021-2022. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 160   KS KF/2017:336 - 349 
 
 

Överlämnande av allmänna handlingar till kommunalförbundet VASYD 

 
Ärendebeskrivning  
Kommunens VA-verksamhet övergick enligt beslut från Kommunfullmäktige, 2018-11-
08, §6, till kommunalförbundet VA SYD 2019-01-01. I samband med detta inträde 
lånades vissa handlingar ut till VA SYD från tekniska nämndens arkiv. 
 
Kanslichef Martin Franson redogör i skrivelse 2020-09-21 att under den tid som lånet 
fortlöpt har samhällsbyggnadsförvaltningen tillsammans med VA SYD rett ut vilka 
handlingar som är av stor vikt för den fortsatta driften av VA-verksamheten och vilka 
handlingar som bör stanna kvar i tekniska nämndens ägo. De handlingar som bör 
överlämnas utgör, enligt kanslichefen, viktig dokumentation för VA SYD för att 
förbundet ska kunna bedriva sin verksamhet i Lomma på ett tillfredställande sätt. 
Detta innebär, enligt kanslichefen, att VA SYD övertar ansvaret för de överlämnade 
handlingarna och att de därefter är skyldiga att ombesörja utlämnanden vid begäran 
samt besluta om och verkställa eventuell gallring i beståndet. Då VA SYD är ett 
kommunalförbund lyder det, precis som tekniska nämnden, under 
offentlighetsprincipen, enligt kanslichefen. 
 
Inför överlämnandet har samhällsbyggnadsförvaltningen samrått med Sydarkivera och 
kommunarkivet. Sydarkivera har inte lämnat några invändningar och 
kommunledningskontoret ställer sig bakom det förslag till beslut som tekniska 
nämnden fattat. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-09-21 från kommunledningskontoret 
‒ Protokoll från tekniska nämnden, 2020-06-15, § 40,  
‒ Yttrande från samhällsbyggnadsförvaltningen inklusive bilaga 1: Material som är 

aktuellt för övertagande av VA SYD, 2020-05-11.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande:  
‒ Kommunfullmäktige beslutar att de allmänna handlingar som framgår i enlighet 

med bilaga 1 överlämnas (genom avhändande enligt 15§ Arkivlagen) till 
kommunalförbundet VA SYD. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 161   KS KF/2020:212 - 373 
 
 

Yttrande över remiss angående ansökan om nätkoncession för linje 
avseende ledning från Barsebäck till Sege i Burlövs, Kävlinge, Lomma 
och Staffanstorps kommuner i Skåne län 

 
Ärendebeskrivning 
Svenska kraftnät har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om tillstånd att 
fortsätta använda en befintlig kraftledning (nätkoncession för linje). Ansökan avser en 
ledning från Barsebäck till Sege i Burlövs, Kävlinge, Lomma och Staffanstorps 
kommuner i Skåne län, se koncessionskarta Barsebäck-Hjärup och Hjärup-Sege. Den 
ska drivas med 400 kV (nominell spänning) och konstrueras för 420 kV 
(konstruktionsspänning). Det är Energimarknadsinspektionen som avgör om ledningen 
ska få tillstånd. Enligt elförordningen är kommunen obligatorisk remissinstans. 
 
Energimarknadsinspektionen vill att det i Lomma kommun yttrande ska framgå 
följande: 
‒ Om ledningen är förenlig med kommunens detaljplaner och 

områdesbestämmelser. 
‒ Om ledningen passerar nära skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet. 
‒ Om kommunen anser att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är tillräckliga. 
‒ Annan information som kommunen anser är av betydelse för prövningen. 
 
Planeringsavdelningen redogör i skrivelse 2020-09-21 att det i förslag till ny 
översiktsplan för Lomma kommun, Översiktsplan 2020, som var på samråd under 
våren 2020 har kommunen följande ställningstagande kring de kraftledningar som 
finns i kommunen: 
‒ Kommunen ska verka för att de tre stora kraftledningarna markförläggs och att en 

omläggning sker i den norra kommundelen. 
 
Översiktsplan 2020 planerar, enligt planeringsavdelningen, för ett nytt 
verksamhetsområde i den norra delen av Borgeby vilket sammanfaller med det 
område där kraftledningen går idag. Av säkerhetsskäl går det inte att bygga bostäder 
inom området men med vissa restriktioner skulle det gå att anlägga ett 
verksamhetsområde. Ställningstagandet finns för att det ska vara säkrare att utveckla 
marken i anslutning till Borgeby, även om föreskrifter enligt ovan inte är lika hårda när 
det gäller verksamheter som för bostäder. Kraftledningarna går dessutom genom ett 
öppet jordbrukslandskap och är mycket iögonfallande. 
 
Planeringsavdelningen har i skrivelse 2020-09-21 förslag till yttrande. 
 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 8 (15) 

 
KOMMUNSTYRELSENS ARBETSUTSKOTT 2020-09-23 

 

 
 Utdragsbestyrkande 

 
 

Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse från planeringsavdelningen 2020-09-21 
‒ Skrivelse från Energimarknadsinspektionen 2020-09-14 
‒ Koncessionskarta Barsebäck-Hjärup 
‒ Koncessionskarta Hjärup-Sege 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Lomma kommun yttrar sig enligt följande: 
 
Lomma kommun är enligt elförordningen är kommunen en remissinstans i ärendet om 
förlängning av nätkoncessionen för kraftledningen på sträckan Barsebäck – Sege. 
Energimarknadsinspektionen har översänt ärendet till Lomma kommun och ber 
kommunen svara på ett antal frågor kopplade till ärendet. Frågorna listas som rubriker 
i yttrandet nedan och Lomma kommuns svar står i anslutning till respektive rubrik. 
 
Är ledningen förenlig med kommunens detaljplaner och områdesbestämmelser 
I största delen av området där kraftledningarna går idag finns i nuläget inga gällande 
detaljplaner. Dock passerar ledningarna igenom ett mindre område i norra Borgeby 
som omfattas av en detaljplan, Borgeby 16:8 mfl, Österleden. 
 
Passerar ledningen nära skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet 
I norra delen av Borgeby finns en grundskola (F-9) och förskola, Montessori Bjärred, 
Norra Västkustvägen 80, belägna cirka 350 meter söder om de befintliga 
kraftledningarna. 
 
Anser kommunen att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är tillräckliga 
I miljökonsekvensbeskrivningen anges att: ”Utredningskorridoren för den befintliga 
kraftledningen är förutom för fåglar begränsad till den befintliga ledningsgatan och 
dess absoluta närområde. För alternativa sträckningar är utredningskorridoren 400 
meter för luftledning”. Det verkar alltså som att man inte analyserat konsekvenserna 
inom en 400 meter bred korridor för befintlig ledning. Även om det redan finns en 
ledning där så har den också påverkan. Vi ifrågasätter detta utförande och påpekar att 
det kan resultera i en orättvis bedömning. 
 
Då den nya ledningsdragningen ska ske i samma sträckning som den befintliga 
stämmer sträckningen överens med kommunens översiktsplan. Denna sträckning finns 
även angiven i samrådsförslaget på kommande översiktsplan för Lomma kommun, där 
är även en 250 meter bred skyddszon för bostäder markerad kring kraftledningen. 
 
För övrigt anser kommunen att föreslagna skyddsåtgärder är tillräckliga. 
 
Annan information som kommunen anser är av betydelse för prövningen 
I gällande översiktsplan för Lomma kommun (Översiktsplan 2010) samt i 
samrådsförslag till ny översiktsplan (Översiktsplan 2020), pekas ett område norr om 
Borgeby ut som ett planerat framtida verksamhetsområde. De aktuella 
kraftledningarna går rakt genom det området och kommunen har i både gällande 
översiktsplan och förslag till ny översiktsplan ställningstagandet att alla tre 
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kraftledningar som passerar genom kommunen ska markförläggas och att den norra 
sträckan ska ledas om. Detta för att ta hänsyn till både befintlig och planerad 
bebyggelse. 
 
Miljö- och naturaspekter 
I nordvästra Borgeby sträcker sig befintlig ledning utmed norra sidan av 
Tegelbruksvägen. Precis söder om Tegelbruksvägen (i hörnet mellan Norra 
västkustvägen och Tegelbruksvägen) finns en skogsyta (ca. 3,5 ha) kallad 
Augustenborg som håller på att omvandlas till kommunalt naturreservat. Det är 
väsentligt att ingen störning från anläggning, rivning och drift sker i denna naturmiljö. 
 
Där befintlig kraftledning passerar över Kävlingeån/Lödde å har ett flertal häckningar 
av pungmes registrerats utmed ån. Pungmesen är rödlistad som akut hotad (CR). 
Pungmesen är beroende av tunna hängande grenar av björk och vide för sitt bobygge. 
Det är väsentligt att inga sådana träd skadas inom detta område och att störningar 
från anläggning, rivning och drift minimeras. 
 
Befintlig kraftledning passerar precis norr om Höje å igenom det strandskyddade 
våtmarksområdet Kannikedammen vars naturvärden pekas ut i Lomma kommuns 
naturmiljöprogram. Området har höga värden för bland annat fågelliv och rekreation 
samt att ytan fungerarar som ett översvämningsområde vid höga vattenflöden. Stolpar 
bör undvikas inom detta område och störningar från anläggning, rivning och drift bör 
minimeras. 
 
Befintlig kraftledning passerar flera vattendrag (flera av dessa med strandskydd) samt 
biotopskyddade områden i odlingslandskapet. Det är väsentligt att placera stolpar 
med stort avstånd till dessa naturmiljöer. Inga ingrepp bör ske inom dessa områden. 
Om dessa naturmiljöer eller andra värdefulla naturmiljöer riskerar att skadas eller 
störas vid anläggning, rivning och drift bör samråd ske med kommunen. Om ingrepp 
sker inom skyddat område (ex. strandskyddat område eller biotopskydd) måste 
dispensansökan godkännas. 
 
Kraftledningen passerar igenom flera olika habitat för djurliv. För att minimera 
störningen är det viktigt att anläggning och rivning sker utanför häckningsperiod. 
 
I miljökonsekvensbeskrivningen påpekas att skötsel av ledningsgatorna ofta leder till 
ökad biologisk mångfald. Det är väsentligt att denna skötsel genomförs med ekologisk 
kompetens. Det anges även att ledningsgatorna leder till fler skogsbryn, för att skapa 
riktigt goda förutsättningar bör dessa skogsbryn skapas ondulerande och med en 
succesiv övergång från äng till skog. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 162   KS KF/2020:7 - 214 
 
 

Detaljplan för del av Bjärred 20:2 m.fl. i Bjärred, Lomma kommun 
(Bjärred centrum) - beslut om antagande 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen (KS) beslutade 2020-01-09 att upprätta ett förslag till detaljplan för 
rubricerat område. 
 
Syftet är att göra en ny detaljplan för området. Skillnaden mellan den nya detaljplanen 
och gällande detaljplan är att korsprickad mark ersätter punktprickad mark så att 
lägenhetsförråd kan byggas fristående öster om de radhus som är tänkta att byggas på 
platsen. 
 
Detaljplanen möjliggör byggandet av två radhusbyggnader med tillhörande 
komplementbyggnader samt utbyggnad av allmän platsmark i form av gata och 
cykelväg. 
 
KS beslutade 2020-02-26 om att det planförslag som planeringsavdelningen upprättat 
skulle vara föremål för samråd, vilket skedde under perioden 9 mars – 3 april 2020. 
Efter samrådet har ändringar i planförslaget genomförts, dessa finns sammanställda i 
samrådsredogörelse daterad 2020-05-07. 
 
KS beslutade 2020-05-20 att planförslaget skulle vara föremål för granskning, vilket 
det var under perioden 1 juni – 30 juni 2020. Efter granskningen har mindre ändringar 
i planförslaget genomförts, dessa finns sammanställda i granskningsutlåtande daterad 
2020-09-17. Ändringarna har stämts av med byggherren. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-09-17 från planeringsavdelningen 
‒ Bilaga 1: Samrådsredogörelse 2020-05-07 
‒ Bilaga 2: Granskningsutlåtande 2020-09-17 
‒ Bilaga 2: Plankarta 2020-09-17 
‒ Bilaga 3: Planbeskrivning 2020-09-17 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att godkänna granskningsutlåtande, upprättat 2020-

09-17 samt att godkänna detaljplaneförslaget för del av Bjärred 20:2 m.fl. i 
Bjärred, Lomma kommun, upprättad 2020-09-17 för antagande. 

______________________ 

Sändlista:  
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 163   KS KF/2019:303 - 100 
 
 

Motion (C) angående främjandet av solceller 

 
Ärendebeskrivning 
Lena Svensson (C), Lars-Göran Svensson (C) och Martha Henriksson Witt (C) har 2019-
08-21 inkommit med en motion om främjande av solceller. I motionen framför 
motionärerna följande yrkanden: 
1) Inom ramen för det nya kulturmiljöprogrammet ge möjlighet till avsteg i skyddet 

av kulturmiljö till förmån för solceller. 
2) Slopa bygglovsavgiften för solenergianläggningar även i de fall de är 

bygglovpliktiga. 
3) Vid nybyggnation i kommunal regi ska en utredning göras för att fastställa 

huruvida byggnaden är lämplig för solceller. 
4) Lomma kommun ska utreda möjligheten att installera solpaneler på samtliga 

kommunalt ägda fastigheter, därtill ställa liknande krav på de externa 
fastighetsägare som kommunen hyr byggnader och lokaler av. 

5) Miljö-och byggnadsnämnden ges i uppdrag att införa avgiftsfri förhandsgranskning 
vid installation av solceller. 

6) Miljö-och byggnadsnämnden får i uppdrag att utreda på vilka fler sätt 
förvaltningen kan förenkla bygglovsprocessen för installation av solceller. 

7) Undersöka möjligheten att införa tillfälliga tillstånd för att få nyttja jordbruksmark 
som inte används till tillfälliga solcellsanläggningar. 

8) Miljö-och byggnadsnämnden tillsammans med Tekniska nämnden ska ges i 
uppdrag att undersöka möjligheten att ställa krav på att upprätta en 
elförbrukningsplan vid framtagande av nya detaljplaner. 

 
Miljö- och byggnadsnämnden och tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig 
över motionen och miljö- och byggnadsnämnden beslutade 2019-11-19, § 170, att 
överlämna följande yttrande till kommunstyrelsen: 
 

Miljö- och byggavdelningen ser positivt på att undersöka möjligheterna att främja användandet av 
solceller. 

Från och med den 1 augusti 2018 inträdde nya regler i plan- och bygglagen om solcellspaneler och 
solfångare. Reglerna säger att det inte krävs bygglov för att på en byggnad montera 
solcellspaneler och solfångare som följer byggnadens form även om byggnadens yttre utseende 
påverkas avsevärt. 

Bygglov kan behövas om solcellspanelerna eller solfångarna inte följer byggnadens form. Det kan 
då beroende på utformningen räknas som en utvändig ändring. Bygglovsbefrielsen gäller inte 
heller om solcellspanelerna eller solfångarna ska placeras på en byggnad eller inom ett 
bebyggelseområde som är särskilt värdefullt ur historiskt, kulturhistoriskt, miljömässigt eller 
konstnärligt avseende. Det kan också krävas bygglov om kommunen bestämt detta i detaljplanen. 
Områden som är av riksintresse på grund av att de behövs för totalförsvarets anläggningar 
omfattas inte heller av bygglovsbefrielsen. 
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Nedan följer svar på punkterna 2, 5, 6 och 7 som omfattas av Miljö- och byggnadsnämndens 
ansvarsområde och kompetens. Punkterna 1, 3, 4 och 8 är frågor som annan nämnd ansvarar för. 

2. Det är enligt lag inte är möjligt att styra avgifter för enskilda typer av åtgärder. 

Enligt 2 kap 3 kommunallagen (2017:725) ska kommuner och landsting behandla sina medlemmar 
lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat. 

Enligt 2 kap 5 § kommunallagen får kommuner och landsting ta ut avgifter för tjänster och 
nyttigheter som de tillhandahåller. För tjänster eller nyttigheter som de är skyldiga att 
tillhandahålla får dock avgifter endast tas ut om det följer av lag eller annan författning. 

Ovan nämnda innebär bland annat att en kommun inte får sänka eller höja kostnaden för enskilda 
åtgärder. Det är dock Kommunfullmäktige som beslutar om taxan i kommunen. 

5. Förhandsgranskning av installation av solceller sker redan idag i ett tidigt skede. Det ingår i 
Miljö- och byggavdelningens uppgifter att ge service till medborgare och företag i olika spörsmål. 
Om någon ringer, mailar, skickar brev eller kommer in på möte (exempelvis på öppet hus) så ger 
avdelningen råd och vägleder. Detta rör vilka frågor som helst inom avdelningens ansvarsområde, 
däribland frågor om solceller. Detta sker alltid avgiftsfritt. 

6. Miljö- och byggnadsnämnden arbetar med att förbättra och förenkla bygglovsprocessen för alla 
typer av ärenden och åtgärder. Det finns idag inget riktat beslut i Miljö- och byggnadsnämnden 
specifikt gällande solceller. 

7. Solcellsanläggningar på mark är redan idag ej förenade med bygglovsplikt. 

Den absolut största andelen av jordbruksmark i kommunen är idag placerat utanför detaljplanerat 
område. Den idag gällande översiktsplanen säger att "exploatering av den högvärdiga 
jordbruksmarken ska i möjligast mån undvikas [ ... ] Ny bebyggelse på landsbygden, för annat än 
jordbrukets ändamål, bör undvikas såvida inte mycket särskilds skäl finns [ ... ] Översiktsplanen är 
mycket restriktiv mot ny bebyggelse på landsbygden om det inte finne en direkt koppling till 
jordbruksnäringen". Planeringsavdelningen arbetar i dag med att ta fram en ny översiktsplan. 

Lomma kommun har idag en av Sveriges högst värderade jordbruksmark. Att nyttja jordbruksmark 
för solcellsanläggningar temporärt kan vara problematiskt. Att uppföra en sådan anläggning 
innebär stora ingrepp i närområdet såsom grävningar av kabel och ledning till fördelningscentraler 
med mera, förankring av anläggningen i marken, grävning under asfaltsvägar etc. Man bör också 
överväga att det rör sig om två för samhället viktiga resurser. Å enda sidan elförsörjning och å 
andra sidan matproduktion. 

Miljö- och byggavdelningen vill också informera om att solcellsanläggningar i vissa fall skulle 
kunna utgöra en fara för vissa fåglar. Om de misstar de glänsande anläggningarna för vatten kan 
de skada sig (själva anläggningen skulle också kunna ta skada av detta). 

 
Tekniska nämnden beslutade 2020-06-15, § 44, att föreslå kommunstyrelsen 
rekommendera kommunfullmäktige ”att bifalla motionen angående 
utredningsuppdrag över att undersöka möjligheten att installera solcellsanläggningar i 
det befintliga kommunala fastighetsbeståndet genom LCC-kalkyler 
(livscykelkostnader), i undersökningen ska även Ingå en miljövärdering, med 
hänvisning till samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande”. 
 
Då det är kommunstyrelsen som ansvarar för den strategiska planeringen och 
detaljplaneringen har samråd även skett med planeringschef Lovisa Liljenberg. Enligt 
lagen om kommunal energiplanering ska det i varje kommun finnas en aktuell plan för 
tillförsel, distribution och användning av energi i kommunen. I en sådan plan skall 
finnas en analys av vilken inverkan den i planen upptagna verksamheten har på miljön, 
hälsan och hushållningen med mark och vatten och andra resurser. Lomma kommun 
har sedan tidigare en sådan plan och en ny uppdaterad plan är under upprättade och 
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ska gälla år 2021-2025. Energi- och klimatplanen styr kommunens arbete med att på 
kort och lång sikt trygga en säker och hållbar energiförsörjning samt att minska 
påverkan på klimatet. Planen innefattar politiska ställningstaganden i form av mål och 
åtgärder som ska genomföras inom planperioden, dels på övergripande nivå dels inom 
sektorerna: Transporter, Konsumtion, Energianvändning, Säkerhet och tillgång samt 
Balansering och kompensation. Åtgärderna är fördelade på olika politiska nämnder 
som ansvarar för att genomförandet sker inom avsatt tid. Arbetet kommer att följas 
upp årligen i samband med kommunens redovisning av arbetet med 
miljökvalitetsmålen. I planen finns en mängd förslag på åtgärder som rör 
energiförbrukning. Bland de åtgärder som specifikt rör solceller kan nämnas att 
kommunen ska verka för att anlägga minst en större anläggning för produktion av 
förnybar energi (exempelvis solcellspark). Kommunen ska även tillhandahålla en 
solkarta till kommuninvånarna för bedömning av solceller. Ytterligare en åtgärd är att 
en rutin för bedömning av detaljplaners energi- och klimatpåverkan ska tas fram och 
inkorporeras i verksamheten. Ett krav på elförbrukningsplan vid framtagande av nya 
detaljplaner bedöms inte möjligt, då det är lagreglerat vilka krav som kan ställas inom 
ramen för detaljplanearbetet. Inom ramen för detaljplanearbete ska det säkerställas 
att det finns erforderlig teknisk försörjning, men det går inte att ställa krav på nivån på 
den tekniska försörjningen. 
 
I det nu gällande kulturmiljöprogrammet finns i vissa områden höga krav på 
byggnadernas utformning mot det allmänna rummet. Dessa krav är utformade så att 
de framförallt gäller mot det allmänna rummet, gatan. Detta innebär att solceller 
oftast får finnas på baksidan, alternativt på uthus, eller i annan fristående lösning. Det 
bedöms därför inte lämpligt att ta bort de högre hänsynskraven mot gatan, då detta 
riskerar att förvanska våra kulturmiljöer. 
 
Analys 
Kommunledningskontoret konstaterar i skrivelse 2020-09-07 att miljö- och 
byggnadsnämnden i sitt yttrande besvarar motionen vad det gäller yrkandena om 
slopad bygglovsavgift för solenergiläggningar, avgiftsfri förhandsgranskning vid 
installation av solceller, utredning av förenklad bygglovsprocess vid installation av 
solceller, såväl som införande av tillfälliga tillstånd för att få nyttja jordbruksmark som 
inte används till tillfälliga solcellsanläggningar. 
 
Vidare konstaterar kommunledningskontoret att samhällsbyggnadsförvaltningen i det 
yttrande som utgör underlag för tekniska nämndens beslut besvarar motionen vad det 
gäller yrkandet om att vid nybyggnation i kommunal regi utreda om byggnaden är 
lämplig för solceller. I sitt yttrande redogör samhällsbyggnadsförvaltningen för de krav 
på nybyggnationer som ställs i såväl nu gällande som kommande energi- och 
klimatplan. Vidare redogör samhällsbyggnadsförvaltningen för hur dessa krav har 
tillämpats vid ett flertal nybyggnadsprojekt. 
 
Slutligen konstaterar kommunledningskontoret att planeringschefens yttrande 
besvarar motionen vad det gäller yrkandet om krav på att upprätta en 
elförbrukningsplan vid framtagande av nya detaljplaner och yrkandet om att inom 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 14 (15) 

 
KOMMUNSTYRELSENS ARBETSUTSKOTT 2020-09-23 

 

 
 Utdragsbestyrkande 

 
 

ramen för kulturmiljöprogrammet ge möjlighet till avsteg i skyddet av kulturmiljö till 
förmån för solceller. 
 
Kommunledningskontoret föreslår därmed att kommunfullmäktige ska besluta att 
motionen med hänvisning till miljö- och byggnadsnämndens och 
samhällsbyggnadsförvaltningens yttranden är besvarad vad det gäller yrkandena om 
slopad bygglovsavgift för solenergiläggningar, avgiftsfri förhandsgranskning vid 
installation av solceller, utredning av förenklad bygglovsprocess vid installation av 
solceller, införande av tillfälliga tillstånd för att få nyttja jordbruksmark som inte 
används till tillfälliga solcellsanläggningar och att vid nybyggnation i kommunal regi 
utreda om byggnaden är lämplig för solceller. 
 
Vidare föreslår kommunledningskontoret att kommunfullmäktige, med hänvisning till 
planeringschefens yttrande, ska besluta att motionen är besvarad vad det gäller 
yrkandet om krav på att upprätta en elförbrukningsplan vid framtagande av nya 
detaljplaner och yrkandet om att inom ramen för kulturmiljöprogrammet ge möjlighet 
till avsteg i skyddet av kulturmiljö till förmån för solceller. 
 
Med hänvisning till tekniska nämndens yttrande föreslår kommunledningskontoret 
vidare att kommunfullmäktige ska besluta att motionen bifalls vad det gäller yrkandet 
om att utreda möjligheten att installera solpaneler på samtliga kommunalt ägda 
fastigheter. Slutligen föreslår kommunledningskontoret att kommunfullmäktige ska 
besluta uppdra till tekniska nämnden att undersöka möjligheten att installera 
solcellsanläggningar i det befintliga kommunala fastighetsbeståndet genom LCC-
kalkyler (livscykelkostnader). Undersökningen föreslås, i enlighet med tekniska 
nämndens beslut, innefatta en miljövärdering. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-09-07 från kommunledningskontoret 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-06-15 § 44 
‒ Protokoll från miljö- och byggnadsnämnden 2019-11-19 § 170 
‒ Motion från Lena Svensson (C), Lars-Göran Svensson (C) och Martha Henriksson 

Witt (C), inkommen 2019-08-21 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande:  
‒ Kommunfullmäktige beslutar med hänvisning till miljö- och byggnadsnämndens, 

samhällsbyggnadsförvaltningens och planeringschefens yttranden att motionen är 
besvarad vad det gäller yrkandena om slopad bygglovsavgift för 
solenergiläggningar, avgiftsfri förhandsgranskning vid installation av solceller, 
utredning av förenklad bygglovsprocess vid installation av solceller, införande av 
tillfälliga tillstånd för att få nyttja jordbruksmark som inte används till tillfälliga 
solcellsanläggningar, såväl som yrkandet om att vid nybyggnation i kommunal regi 
utreda om byggnaden är lämplig för solceller. 

‒ Kommunfullmäktige beslutar med hänvisning till planeringschefens yttrande att 
motionen är besvarad vad det gäller yrkandet om krav på att upprätta en 
elförbrukningsplan vid framtagande av nya detaljplaner och yrkandet om att inom 
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ramen för kulturmiljöprogrammet ge möjlighet till avsteg i skyddet av kulturmiljö 
till förmån för solceller. 

‒ Kommunfullmäktige beslutar att motionen bifalls vad det gäller yrkandet om att 
utreda möjligheten att installera solpaneler på samtliga kommunalt ägda 
fastigheter. 

‒ Kommunfullmäktige uppdrar till tekniska nämnden att undersöka möjligheten att 
installera solcellsanläggningar i det befintliga kommunala fastighetsbeståndet 
genom LCC-kalkyler (livscykelkostnader). Undersökningen ska innefatta en 
miljövärdering. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen  
 


